



MARCH SUMMIT CONCLUSIONS

LOTHAR BISKY

PRESIDENT OF THE GUE/NGL GROUP
GERMANY

This summit has concluded a “pact for austerity” in the name of competitiveness. This is a pact for lowering social security, wages and pensions, for weakening collective bargaining systems and for playing countries and workers off each other. It is a pact for “survival of the fittest” that reinforces the current tendency of increasing inter-governmentalism which raises the threat of European disintegration instead of solidarity and cooperation.



Debate: Tuesday

VIOLENCE AGAINST WOMEN

EVA-BRITT SVENSSON

SWEDEN

Violence against women is escalating all over the world. 20-25% of all women in Europe have experienced physical acts of violence at least once during their adult lives, and more than one-tenth have suffered sexual violence involving the use of force. The time is ripe to put a stop to gender-based violence. Rape and other sexual violence against women should be recognised as a crime throughout the EU, and its perpetrators prosecuted automatically. A European directive against violence against women would make the EU much safer for all citizens.



Debate: Monday; Vote: Tuesday

THIS WEEK

5 APRIL 14:30

Press Briefing :

Lothar Bisky - European Council

Eva-Britt Svensson - Violence Against Women

João Ferreira - Fisheries

Kyriacos Triantaphyllides - Single Market

GUE/NGL PRESS CONFERENCE:

5 APRIL 16.00-16.30 Press room

With Eva-Britt Svensson, President of the Women's Rights and Gender Equality Committee, on her report on New EU Framework Policy on Violence Against Women.

NEIGHBOURHOOD POLICY

WILLY MEYER

SPAIN

Uprisings in Egypt, Tunisia and Libya show that EU Neighbourhood Policy is a failure. The EU supported the regimes of Mubarak, Ben Ali, Kaddafi and others like Mohamed VI and Netanyahu. Protesters took to the streets for better living conditions, salaries and jobs but also to oppose dictatorships. The best way to support their demands is not a Free Trade Zone to secure European economic interests in the region. Neighbourhood Policy should create a real partnership taking into account the imbalances between the regions and based on mutual interests and equal treatment.



Debate: Wednesday

Vote: Thursday

SINGLE MARKET

KYRIACOS TRIANTAPHYLIDES

CYPRUS

Commission plans for re-launching the Single Market aim at further deepening its rules and advancing the liberalisation and privatisation agenda. We insist on a thorough revision of the single market strategy, the focal point of which should be citizens, not big business. A strong social and environmental dimension based on specific and measurable goals that reflect the interests of workers, consumers and SMEs must be established.



Debate: Wednesday

Vote: Wednesday

CFP AND LAW OF THE SEA

JOÃO FERREIRA

PORTUGAL

This new regulation should be seen as an opportunity to bring the legislation more closely into line with recent trends in the sector and its future prospects. To achieve this, it is proposed to increase the type of actions eligible for financing across various domains. The proposed amendments foresee the possibility of increasing EU co-financing up to a maximum of 60% in the following key areas: control of fisheries activities and basic/additional data collection, management and use.

Debate: Tuesday; Vote: Wednesday



GUE/NGL EUROPEAN UNITED LEFT
NORDIC GREEN LEFT

EUROPEAN PARLIAMENTARY GROUP
www.guengl.eu



CONCLUSIONS DU CONSEIL

LOTHAR BISKY

PRÉSIDENT DU GROUPE
GUE/NGL

ALLEMAGNE

Ce sommet a conclu un «pacte d'austérité» au nom de la compétitivité. Il s'agit d'un pacte visant à réduire la sécurité sociale, les salaires et les retraites, à affaiblir les systèmes de négociation collective et monter les travailleurs les uns contre les autres. C'est un pacte de «loi du plus fort» qui renforce la tendance actuelle de l'approche intergouvernementale et qui brandit la menace d'une désintégration européenne au lieu de la solidarité et de la coopération.

Débat: mardi.



VIOLENCE CONTRE LES FEMMES

EVA-BRITT SVENSSON

SUÈDE

La violence contre les femmes est en nette progression dans le monde entier: 20 à 25 % de toutes les femmes en Europe ont subi des actes physiques violents au moins une fois au cours de leur vie d'adulte, et plus d'un dixième ont subi des violences sexuelles impliquant l'usage de la force. Le temps est venu de mettre un terme à la violence fondée sur le genre. Les viols et autres violences sexuelles contre les femmes devraient être reconnus comme un crime dans toute l'UE, et ses auteurs poursuivis automatiquement. Une directive européenne contre la violence à l'encontre des femmes rendrait l'Europe plus sûre pour tous les citoyens de l'UE.

Débat: lundi. Vote: mardi.



CETTE SEMAINE

5 AVRIL 14:30.

Briefing presse:

Lothar Bisky - Conseil européen

Eva-Britt Svensson - Violence contre les femmes

João Ferreira - Pêche

Kyriacos Triantaphyllides - Marché unique

CONFÉRENCE DE PRESSE GUE/NGL

5 AVRIL 16:00-16:30 Salle de presse

Avec **Eva-Britt Svensson**, Présidente de la Commission des droits de la femme et de l'égalité des genres, sur son rapport relatif au **Nouveau cadre politique de l'UE en matière de lutte contre la violence à l'encontre des femmes**.

POLITIQUE DE VOISINAGE

WILLY MEYER

ESPAGNE

Les soulèvements en Égypte, en Tunisie et en Libye montrent que la politique de voisinage de l'Union européenne est un échec. L'UE a soutenu les régimes de Mubarak, Ben Ali, Kadhafi et d'autres comme Mohamed VI et Netanyahu. Les manifestants sont descendus dans la rue pour demander de meilleures conditions de vie, des salaires et des emplois, mais aussi pour s'opposer à ces dictatures. La meilleure façon de soutenir leurs demandes n'est pas une zone de libre-échange pour sécuriser les intérêts économiques européens dans la région. La politique de voisinage devrait créer un véritable partenariat tenant compte des déséquilibres entre les régions et être basée sur des intérêts communs et une égalité de traitement.

Débat: mercredi. Vote: jeudi.



MARCHÉ UNIQUE

KYRIACOS
TRIANANTAPHYLIDIS

CHYPRE

Les plans de la Commission pour relancer le marché unique visent à approfondir ses règles et à faire progresser le programme de libéralisation et de privatisation. Nous insistons sur une révision approfondie de la stratégie du marché unique, dont l'élément essentiel devrait être les citoyens, et non les grandes entreprises. Une forte dimension sociale et environnementale basée sur des objectifs précis et mesurables qui reflètent les intérêts des travailleurs, des consommateurs et des PME doit être établie.

Débat: mercredi.

Vote: mercredi.



PÊCHE ET DROIT DE LA MER

JOÃO FERREIRA

PORTUGAL

Ce nouveau règlement devrait être considéré comme une occasion de faire davantage correspondre la législation avec les tendances récentes dans le secteur et avec ses perspectives d'avenir. Pour ce faire, il est proposé d'étendre le type d'actions éligibles à un financement à d'autres domaines. Les modifications proposées prévoient la possibilité de plus en plus de cofinancement européen jusqu'à maximum 60 % dans les domaines suivants: contrôle des activités de pêche ainsi que la collecte, la gestion et l'utilisation de données de base et supplémentaires.

Débat: mardi. Vote: mercredi.

GUE/NGL GAUCHE UNITAIRE EUROPÉENNE
GAUCHE VERTÉ NORDIQUE

GROUPE PARLEMENTAIRE EUROPÉEN

www.guengl.eu